Beatlemania is a term that originated during the 1960s. The word is a portmanteau of "Beatles" and "mania". Andi Lothian, a former Scottish music promoter, claims that he coined the term while speaking to a reporter at the Caird Hall Beatles concert that took place as part of the Beatles Mini-Tour of Scotland, on 7th October 1963. Many fans across the world were known to have Beatlemania, which became common in the United States after The Beatles performed on The Ed Sullivan Show in 1964. 

Similar coinage

The term later became the name of various tribute groups dedicated to singing the songs of The Beatles, many with impersonators of the group. 

The term has had a number of derivatives, usually short-lived, to describe a similar phenomenon toward other bands - such as "Rollermania" in the early 1970s for at the Scottish band Bay City Rollers, "Menudomania" in the 1980s  to describe frenzy across Latin America for another boy band, Menudo, and "Spicemania" in the 1990s  for the Spice Girls. Also, Howard Finkel used the name to create the WWE pay-per-view, WrestleMania.

Битломании это термин, который появился в 1960-х г Слово чемодан из "Битлз" и "Мания". Анди Лотиан, бывший шотландский промоутер музыке, утверждает, что он ввел термин "Разговаривая с репортером на Caird зале Beatles концерте, который состоялся в рамках группы" Битлз "мини-тур по Шотландии, 7 октября 1963.в новости о концерте Битлз в предыдущий день в Cheltenham. Многие фанаты по всему миру.

 Термин впоследствии использовался в  названиях различных групп.

 Термин имел ряд производных, как правило, недолговечных, для описания подобного явления в сторону других групп - таких, как "Rollermania"  В начале 1970-х годов, по крайней шотландской группы Bay City Rollers, "Menudomania" в 1980-х годов  для описания безумие во всей Латинской Америке за другим мальчиком группы, Menudo, и "Spicemania" в 1990-х годов для Spice Girls. Кроме того, Говард Финкель использовал имя для создания WWE платят за просмотр, WrestleMania.

